
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-11, § 26 

 

 Tid: 11 december 2008 kl 14.00 – 14.35 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 december 2008 

  

 

Jan Tigerstöm Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m) §§1-17, §§19-39 

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §18 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 26 

Programsamråd för området kring Gustavslundsvägen, kv Racketen m fl, i 

Alvik och Traneberg. Remiss 

Dnr E2008-512-01848 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 

 stadsbyggnadsnämnden som svar på programremiss för området kring 

 Gustavslundsvägen, kv Racketen m fl i stadsdelarna Alvik och Traneberg, S-Dp 

 2007-05464-53. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 11 november 

2008. 

 

 

 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp), vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) 

 föreslog att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde. 

 

2) Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) föreslog följande: 

1. Förslaget återremitteras. 

2. Därutöver anförs följande:  

 

Det finns en solstudie för mars och juni, men på förskolor finns det barn och 

personal året runt och som verkligheten ser ut är man ofta hänvisad till vistelse på 

gården. Det är därför av stor vikt att förskolan har en solig gård hela förmiddagen, 

hela året. Kan detta ej tillgodoses måste det höga huset göras lägre alternativt får 

man hitta ett annat läge för förskolan. Detta är en av anledningarna till att vi vill 

återremittera ärendet. 

 

Det vore det djupt olyckligt om man missade möjligheten att bygga allmännyttiga 

hyresrätter på fastigheten Traneberg 1:13, det vill säga på den fastighet där man 

planerar för förskola och bostäder. Vi motsätter oss därför en eventuell försäljning 

av marken och vill ge kontoret i uppdrag att återkomma med ett förslag som 

innebär tomträtt och hyresrättslägenheter. 

 

För övrigt anser vi att ett parkeringstal på 0,7 räcker i detta goda 

kollektivtrafikläge. 

 

Härefter framlades följande förslag till beslut: 

 



  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och vice 

 ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) ställde sig bakom kontorets förslag. (se 

 beslutet) 

 

2) Ledamoten Emilia Hagberg (mp) föreslog följande: 

1. Förslaget vad gäller kv. Racketen 8 och Racketen 9 bifalls i huvudsak. 

2. Förslaget på två nya hus i kv Traneberg avstyrks. 

3. Möjligheter för en förskola på en annan plats i området undersökes alternativt 

 lokaliseras enbart till parkeringsplatsen i kv. Traneberg 1:13. 

4. Därutöver anförs följande: 

 

Exploateringen av parkeringsytor är ett utmärkt förslag där gråytor bebyggs. Då 

trafiksituationen i området redan är problematisk är det viktigt att åtgärder vidtas 

för att den inte ska förvärras. I detta mycket goda kollektivtrafiknära läge ska 

parkeringstalet inte vara högre än 0,3. Studentbostäder kan med fördel byggas här.  

 

De två huskropparna norr om Gustavslundsvägen innebär ett alltför stort i ingrepp 

i park- och naturmiljön och bör styrkas ur programmet. Möjligheterna för en 

förskola på någon annan plats i området bör studeras, och kan möjligen vara 

acceptabelt om det enbart innebär parkeringsytan i kv. Traneberg 1:13 tas i 

anspråk. 

 

 

 

Höga hus medför merkostnader och det är tveksamt om det tillför ett mervärde i 

området. Solstudierna visar att skuggeffekten är påtaglig. 

 

Alviks läge vid vatten bör nyttjas genom att programmet kompletteras med 

lösningar för kollektivtrafik på vatten. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde först de framlagda förslaget om att återremittera ärendet mot 

förslaget att avgöra ärendet i dag. Nämnden beslutade att avgöra ärendet i dag. 

 

Därefter ställde ordföranden de övriga framlagda förslagen mot varandra och nämnden 

beslutade enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) med hänvisning till sitt förslag om 

återremiss. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) enligt följande: 

 

Den i programförslaget föreslagna bebyggelsen medför ett välbehövligt tillskott av 

bostäder i ett centralt och attraktivt område med god kollektivtrafikförsörjning. 

Förslaget kan väntas bli positivt inte bara i sig utan för hela området och 

exploateringsnämnden ställer sig mycket positiv till programförslaget. Mot bakgrund 

av att kapacitetstaket för trafik redan är nått vill nämnden emellertid betona vikten av 

att ett helhetsperspektiv anläggs i de framtida trafik- och infrastrukturplanerna för 

området. Tillfredsställande infrastrukturlösningar måste åstadkommas för samtliga 



  

trafikslag, inte endast avseende Gustavslundsvägen utan för hela området, inbegripet 

Alviksplan och Ulvsundavägen. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Christer Mellstrand (c) instämmer i särskilt uttalande från (m) och (fp). 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget från (mp). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


